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P r o t o k ó ł  Nr XIII/16  

z sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 25 kwietnia 2016 r.  

w Urzędzie Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

Obecni radni: 

1. Niedźwiedź Andrzej Marcin   - zam. Kapitańszczyzna 

2. Birycka Barbara     - zam. Siemianówka 

3. Gresiuk Anna     - zam. Siemianówka 

4. Birycki Igor Janusz    - zam. Lewkowo Stare 

5. Borowska Tamara    - zam. Planta 

6. Chlabicz Leon     - zam. Narewka  

7. Ciełuszecki Jan     - zam. Lewkowo Nowe 

8. Drozd Jerzy     - zam. Narewka 

9. Gieryng Agnieszka Maria   - zam. Świnoroje 

10. Kalinowski Paweł    - zam. Nowe Masiewo 

11. Krasnopolski Mirosław   - zam. Narewka 

12. Pańkowska Walentyna   - zam. Narewka 

13. Ptaszyńska Iwona    - zam. Cieremki 

14. Romańczuk Anatol    - zam. Guszczewina 

15. Sadowski Stanisław    - zam. Tarnopol  

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj            - Wójt Gminy 

2. Ławrynowicz Adam    - Kierownik Posterunku Policji  

3. Kulbacki Mirosław    - Radny Rady Powiatu 

4. Karpiuk Jadwiga    - Redaktor G. „nad Narewką” 

5. Ługowoj Jerzy     - Z-ca Nadl. Nadl. Browsk 

6. Miszczuk Krystyna    - Kierownik ZDP w Hajnówce 

7. Pańkowski Sławomir    - Kierownik Obw. Drogowo – Most. 

8. Zubrycki Piotr     - sołtys sołectwa Babia Góra 
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9. Rejent Helena     - sołtys soł. Eliaszuki, dyr. GOK  

10. Kiczkaluk Włodzimierz   - sołtys sołectwa Grodzisk 

11. Saczko Olimpia     - sołtys sołectwa Guszczewina 

12. Adamiuk Marzenna    - sołtys sołectwa Janowo 

13. Wojciechowski Jan    - sołtys sołectwa Leśna   

14. Ciełuszecki Jan    - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

15. Bondaruk Eugeniusz    - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

16. Filinowicz Alina    - sołtys sołectwa Stare Masiewo 

17. Łuksza Helena     - sołtys sołectwa Michnówka 

18. Trusiewicz Paweł          - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

19. Gryc Mieczysław    - sołtys sołectwa Narewka 

20. Łuksza Michał     - sołtys sołectwa Olchówka 

21. Zdanowski Aleksander   - sołtys sołectwa Planta 

22. Suchodoła Witalis    - sołtys sołectwa Podlewkowie 

23. Kardasz Mikołaj    - sołtys sołectwa Siemianówka 

24. Kajdewicz Krzysztof    - sołtys sołectwa Skupowo 

25. Hajduk Urszula    - sołtys sołectwa Tarnopol 

26. Kalinowski Paweł         - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady XIII sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10:00 Przewodniczący 

Rady Gminy Narewka Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź i im przewodniczył. 

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał/ Pan przewodniczący przedstawił porządek obrad XIII sesji. 

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili. 

Porządek obrad XIII sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Stan Puszczy Białowieskiej. 
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4. Stan dróg na terenie gminy. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka. 

6. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2015 

r. 

7. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2016 – 

2031. 

8. Zmiany w budżecie gminy na 2016 r. 

9. Powzięcie uchwał w sprawach: 

     - uchwalenia regulaminu gminnego konkursu „na najestetyczniej urządzoną 

posesję, zagrodę i posesję kwatery agroturystycznej, 

     - uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

     - zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, 

     - wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

     - wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

     - wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości. 

10. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XII a XIII 

sesją Rady Gminy. 

11. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

12. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 – przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

           Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zwrócił 

się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XII sesji Rady 

Gminy? Do protokołu z XII sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili  

i w zarządzonym głosowaniu 15 głosami – za, przyjęli. 

Do punktu 2 - wnioski i interpelacje radnych. 

            W tym punkcie porządku dziennego głos zabrali: 
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1. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu poinformował, że w ostatni 

czwartek Klub PSL złożył wniosek o odwołanie Starosty Hajnowskiego Pana 

Mirosława Romaniuka. Głównym powodem był brak współpracy z radnymi i 

pracownikami Starostwa. Wniosek rozpatrzy Komisja Rewizyjna i w ciągu 30 

dni sesja Rady Powiatu. Mówił, że do 6 maja Starosta ma złożyć wniosek na 

scalanie gruntów, obiecał dopilnować tego. W sprawie przyjęcia na drogi 

wojewódzkie drogi Siemianówka – Tarnopol jest deklaracja Urzędu 

Marszałkowskiego, że stanie się to 1.01.2017 r. w związku, z czym Starostwo 

nie będzie opracowywać projektu na modernizacje tej drogi. 

2. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce pytał, czy jest już kandydat na 

miejsce Pana Romaniuka? 

3. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu odpowiadając na pytanie Pana 

radnego stwierdził, że nie wie. Jeszcze nie został odwołany obecny Starosta. 

4. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka mówił, że jeśli chodzi o 

odwołanie Pana Starosty to chyba to nastąpi. W gazecie pisano, że Rada 

Powiatu będzie chciała odwołać na rzecz Pana Mikołaja Janowskiego. Uważa, 

że skoro Starosta został wybrany na wniosek PSL to klub powinien wspierać go 

a nie składać wniosek o odwołanie. 

5. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu mówił, że powodem wniosku 

o odwołanie jest brak współpracy, coś się wypaliło. Czy Starosta zostanie 

odwołany nie wie. Starostę wspierał, ale „kuli śnieżnej” się nie zatrzyma. 

6. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka mówił, że nie tak dawno 

wybrano Starostę. Postawiono na P. Romaniuka, teraz PSL składa wniosek o 

jego odwołanie. Uważa, że jest to „partyjniactwo”. 

7. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu stwierdził, że nie ma w tym 

partyjniactwa. Kandydat na Starostę może być z innych ugrupowań nie tylko z 

PSL. 

8. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, że sprawa Starosty należy do 

kompetencji Rady Powiatu i jej należy zostawić ten problem. Odnośnie scalania 
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gruntów – w tej chwili Starosta lub Wicestarosta Powiatu powinien podpisać 

ustalenia dotyczące wysokości środków na roboty poscaleniowe /1100-1200 zł 

na 1 ha/ i trzeba wspólnie dopilnować, żeby to się stało. Poinformował, że na 

pierwszym posiedzeniu komisji do spraw opiniowania inwestycji 

infrastrukturalnej, które jest członkiem, drogę Nr 687 ujęto jako priorytetową do 

modernizacji. Jeśli będzie budowana obwodnica Bondar to na decyzję 

środowiskową trzeba czekać rok czasu. Jest też obawa, że jeśli będzie budowana 

estakada na drodze Ancuty – Narew może zabraknąć środków na drogę Nr 687. 

Marszałek Województwa Podlaskiego na posiedzeniu komisji mówił, że droga 

Siemianówka – Tarnopol jest do przejęcia na drogi wojewódzkie. 

9. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu – odpowiedział się za 

współpracą i wspólnymi działaniami w sprawie scalania gruntów. Obiecał 

jeszcze w dniu dzisiejszym zadzwonić do Starosty w sprawie podpisania 

dokumentu dotyczącego prac poscaleniowych. 

10. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol pytał, czy po scaleniu 

gruntów w Tarnopolu będą ustawione słupki graniczne działek? 

11. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odpowiadając na pytanie Pana radnego 

poinformował, że granice działek w Tarnopolu będą odnowione. 

12. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka stwierdził, że jego 

zdaniem na przebudowie drogi wojewódzkiej Nr 687 powinno też zależeć i 

radnym wojewódzkim i trzeba, żeby brali udział w sesjach Rady Gminy. Do tej 

pory na sesjach był tylko Pan Mikołaj Janowski. Wnioskował o uzupełnienie 

ubytków w nawierzchni drogi wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od wsi 

Przechody w kierunku Narewki do nowo wybudowanego przejazdu kolejowego. 

13. Pani Agnieszka Maria Gieryng – radna ze wsi Świnoroje proponowała, żeby 

przy znakach „Stop” przy nowo utworzonych przejazdach kolejowych 

/szczególnie przy drugim/ na drodze Nr 687 Narewka – Zwodzieckie ustawić 

lustra, gdyż nie ma tam widoczności na tor. Mówiła, że z jednej strony wsi 

Świnoroje ustawiony jest znak ograniczający prędkość jazdy samochodów 
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ciężarowych do 40 km/h, a z drugiej takiego oznaczenia nie ma. Zgłosiła, że po 

ułożeniu światłowodów we wsi Stoczek i obniżeniu gruntu w miejscach jego 

położenia niszczony jest, zarówno przez samochody jak i podmywanie przez 

wody opadowe, brzeg nawierzchni asfaltowej drogi. Wnioskowała o 

uzupełnienie ubytków, szczególnie k. posesji Nr 15 i 17. 

14. Pani Barbara Birycka – radna ze wsi Siemianówka podziękowała za ścięcie 

zwisających konarów drzew przy drodze Leśna – Siemianówka. Wnioskowała o 

uzupełnienie ubytku w nawierzchni ulicy Jesionowej w Siemianówce /na rowie/ 

oraz o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej Siemianówka – 

Mikłaszewo. 

15. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol wnioskował o ustawienie 

tabliczek kierunkowych z numerami posesji na kolonie wsi Tarnopol, gdyż jak 

to było ostatnio, straż pożarna i pogotowie mają problem z odnalezieniem 

adresu. 

16. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka prosił o podsypanie i 

wyrównanie drogi od ul. Hajnowskiej do ul. Cichej /obok sklepu/. 

Do punktu 3 - stan Puszczy Białowieskiej. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź przekazał 

radnym „Program dla Puszczy Białowieskiej jako dziedzictwa kulturowo-

przyrodniczego UNESCO oraz obszaru sieci Natura 2000 opracowany przez 

Ministra Środowiska prof. dr hab. Jana Szyszko i Dyrektora Generalnego Lasów 

Państwowych dr. Konrada Tomaszewskiego”. 

 /kserokopia programu – zał. Nr 1 - w załączeniu/ 

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę na niektóre zapisy programu i zacytował je. 

Poinformował o rocznych przyrostach drzew i pozyskaniu drewna w 

Nadleśnictwie Browsk i w całej Puszczy Białowieskiej. Podkreślił, że w innych 

regionach Polski pozyskuje się 50 – 60 % przyrostu, w Nadleśnictwie Browsk 

20 % przyrostu co stanowi  0,3 % całego zasobu i już mówi się o wyrębie 
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Puszczy. Leśnicy chcieliby wycinać 1 % przyrostu. Ekolodzy podają 

nieprawdziwe dane nie ponosząc za to żadnej odpowiedzialności 

Pan Jerzy Ługowoj – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk w 

Gruszkach w swojej wypowiedzi na temat stanu Puszczy Białowieskiej mówił, 

że na terenie Nadleśnictwa Browsk przyrasta rocznie na hektarze ok. 5 m³ 

drewna. Poinformował o sobotniej wizycie dziennikarzy w Puszczy i ich 

spotkaniu z ekologami. Stwierdził, że nieprawdą jest, że Puszcza Białowieska 

jest wycinana. Wycinka drzew jest po to żeby chronić Puszczę. Trzeba 

zlikwidować kornika, który atakuje zdrowe drzewa. Puszcza Białowieska 

słynęła z tego, ze ma stare drzewa. Świerki żyły 250 lat, teraz giną w ciągu 

miesiąca. Zagrożenie pożarowe w Puszczy jest ogromne. Poinformował, że 

droga z Narewki do Białowieży /przez las/ będzie wykonana z tworzywa 

ekologicznego. 

Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, że w tej chwili pozyskanie drewna 

w Puszczy Białowieskiej jest niższe niż w Parkach, jest ona bardziej chroniona 

niż Parki. Na miejsce dębu, jesionu, lipy wchodzi grab, leszczyna. 

Poinformował, że jest już decyzja o możliwości wycinki drzew stuletnich. Na 

spotkaniu z Dyrektorem Generalnym Lasów Państwowych uzyskano 

informację, że z funduszu leśnego będą środki dla Regionalnej Dyrekcji Lasów 

Państwowych. Zgłoszony został wniosek, żeby na obszarze 1400 ha był las 

referencyjny. Poinformował, że w rejonie Babiej Góry, Pasiek turyści, zbieracze 

runa leśnego będą mogli wejść do lasu. Została zmieniona decyzja zakazująca 

tam wstępu. 

Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna mówił, że był i jest rolnikiem i 

wie, że jeśli w stadzie zachoruje jedna krowa i nie będzie leczona mogą paść 

wszystkie. Nie wie, dlaczego w sprawie Puszczy Białowieskiej ludzie wierzą 

ekologom a nie leśnikom. 

Pan Jerzy Ługowoj – Zastępca Nadleśniczego Browsk mówił, że Puszcza 

Białowieska jest bogata siedliskowo. Siedlisk jest ponad 20. 
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Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo stwierdził, że narzekamy 

na działalność pseudo ekologów, a jako gmina ich wspieramy organizując 

„dwutygodniowe wczasy” dla malarzy. Jeden z nich był na manifestacji w 

Białowieży. 

Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, leśniczy 

Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach mówił, że rzeczywiście w drzewostanach 

stuletnich można wykonywać cięcia, ale nic się jeszcze w tej sprawie nie dzieje. 

Musi być zwiększona masa do pozyskania. Leśnicy muszą wiedzieć o ile w 

danym leśnictwie ona się zwiększy. Nadleśnictwo Białowieża ma już 

zwiększony limit. 

Pan Jerzy Ługowoj – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk w 

Gruszkach uważa, że Nadleśnictwu Białowieża bardzo trudno będzie wykonać 

plan pozyskania 188 tys. m³ drewna do 2021 r. 

Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna mówił, że rolnicy w swoich 

lasach usuwają wywroty drzew, a Nadleśnictwo tego w swoich lasach nie robi i 

kornik się rozprzestrzenia. 

Pan Jerzy Ługowoj – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk 

poinformował, że właściciel lasu, jeśli będzie chciał go sprzedać, to może  

sprzedać tylko lasom państwowym. 

 Rada Gminy przyjęła informacje o stanie Puszczy Białowieskiej. 

Do punktu 4 - stan dróg na terenie gminy.  

 O stanie dróg powiatowych na terenie Gminy Narewka poinformowała 

Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce. 

Poinformowała ona miedzy innymi, że dróg powiatowych na terenie gminy jest 

68.288 m, w tym ponad 10 km dróg gruntowych i gruntowych ulepszonych oraz 

ok. 58 km o nawierzchni bitumicznej, z czego 40 km wymaga regeneracji. 

Modernizują tylko drogi ujęte do finansowania w budżecie powiatu. Wnioski o 

modernizację trzeba składać do Starostwa Powiatowego i ZDP. Przy realizacji 

inwestycji współpracują z gminą. W roku ubiegłym i poprzednich na terenie 
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gminy Narewka nie były modernizowane drogi powiatowe. W tym roku będą 

przebudowywane tylko 2 ulice w Hajnówce. W ramach środków na bieżące 

utrzymanie eliminują zagrożenia bezpieczeństwa ruchu drogowego, odnawiają 

znaki drogowe, uzupełniają ubytki w nawierzchni dróg, wycinają zakrzaczenie 

przydrożne. W dniu dzisiejszym uzupełniane są ubytki w nawierzchni dróg 

powiatowych na terenie Gminy Narewka. Od maja ubytki będą uzupełnianie 

grysami i emulsją. W tym roku planują w ramach bieżącego utrzymania 

zregenerować ok. 1 km nawierzchni dróg na ternie Gminy Narewka. 

 W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, który 

mówił, że na stan dróg wpływa także przydrożne zakrzaczenie. W zacienionych 

miejscach nawierzchnia szybciej się niszczy. 

2. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy pytał, czy została zgłoszona przez 

Starostę do wspólnego finansowania z Lasami Państwowymi droga Narewka – 

Krzywiec? 

3. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP w Hajnówce odpowiadając na 

pytanie Pana Wójta poinformowała, że prawdopodobnie została zgłoszona, 

sprawdzi i odpowie Panu Wójtowi telefonicznie. Mówiła, że kryteria 

dofinansowania przebudowy dróg w ramach NPPDL są takie, że bardzo trudno 

jest uzyskać dofinansowanie. Wnioski nie są kwalifikowane, jeżeli nie będzie 

ścieżki rowerowej, chodnika, odwodnienia poza jezdnią. 

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy stwierdził, że na schetynówki w woj. 

podlaskim jest mało środków. Przy nowych zasadach można będzie ubiegać się 

o pozyskanie środków na ulicę we wsi Grodzisk. Mówił, że także z PROW 

nasza gmina nie ma szans na pozyskanie środków. 

5. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol popiera przekwalifikowanie 

drogi Siemianówka – Tarnopol na drogę wojewódzką. Pytał, czy droga 

Siemianówka – Leśna – Narewka zostanie naprawiona? 
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6. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu 

przedmowcy poinformowała, że udało się podjąć działania dotyczące przejęcia 

drogi Siemianówka – Tarnopol. Stwierdziła, że dobrze byłoby, gdyby została 

zmodernizowana droga Nr 687. Po jej modernizacji wszystkie dotychczasowe 

odcinku drogi, gdzie wybudowane zostaną obejścia – obwodnice miejscowości 

będą drogami powiatowymi. Stan nawierzchni drogi Siemianówka – Leśna – 

Narewka będzie naprawiany w ramach bieżącego utrzymania dróg. 

7. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka zgłosił potrzebę wykonania 

studzienki na wody opadowe przy ul. Mickiewicza 17, gdyż woda podmywa 

dom. 

8. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odnosząc się do głosu 

przedmówcy poinformowała, że odprowadzenie wody wymaga opracowania 

dokumentacji. Ustawienie separatora to zadanie inwestycyjne. Musi być ujęte w 

budżecie powiatu i współfinansowane przez gminę. Żeby doraźnie poprawić 

sytuację trzeba naprawić chodnik i wykopać rów, którym spływałaby woda.  

9. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka uważa, że problem odpływu 

wody trzeba rozwiązać i zrealizować zadanie inwestycyjne. 

10. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP stwierdziła, że jeśli zadanie to 

zostanie ujęte w projekcie budżetu powiatu może być zrealizowane w roku 

bieżącym. 

11. Pan Paweł Trusiewicz – sołtys sołectwa Mikłaszewo mówił, że mimo zgody 

na wycinkę topoli w Mikłaszewie i aukcji na ich sprzedaż topole nadal rosną. 

Uważa, że trzeba ostatecznie doprowadzić do ich wycinki, gdyż drzewa te 

zagrażają życiu. 

12. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP w nawiązaniu do głosu Pana 

sołtysa poinformowała, że w tym roku było już 4 aukcje na sprzedaż drzew. 

Nikt nie kupił. Cenę obniżono o 30 % i ma nadzieję, że ktoś kupi drzewa. Jeśli 

zostaną kupione to i tak do końca października nie wytnie drzew z uwagi na 

okres lęgowy ptaków.  
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13. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe mówił, że już trzy lata 

czeka na wycięcie suchych drzew przy drodze powiatowej w swojej wsi.  

14. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy pytał, czy 

Zarząd Dróg Powiatowych nie może ściąć drzew i wtedy sprzedawać? 

15. Pani Krystyna Miszczuk – Kierownik ZDP odpowiadając na pytanie Pana 

przewodniczącego poinformowała, że sprzedają drzewa na pniu, nie są 

fachowcami od wycinki. 

 Rada Gminy przyjęła informację o stanie dróg na terenie gminy. 

 O godz. 11:30 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 11:45 

Do punktu 5 - ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka. 

 Ocenę zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka przedstawił Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

 /ocena zasobów – zał. Nr 2 – w załączeniu/ 

Do przedstawionej oceny zasobów pomocy społecznej radni żadnych uwag nie 

zgłosili i jednomyślnie przyjęli. 

Do punktu 6 - zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2015 r. 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2015 

rok /dot. GOK/ głos zabrał Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe, 

który mówił, że we wprowadzeniu do sprawozdania finansowego GOK jest 

stwierdzenie, że GOK zajmuje się „ochroną kultury”. Pytał, na czym to polega? 

Stwierdził, że podaje się, że w GOK zatrudnieni są instruktorzy. 

Odnosząc się do głosu Pana radnego Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt wyjaśnił, że 

słowo „ochrona” ma szerokie znaczeniu. Tu jest ujęte w kontekście np. 

ratowania przed zapomnieniem.  
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Pani Helena Rejent – Dyrektor GOK wyjaśniła, że użyte w informacji 

stanowisko „instruktor” wynika z wykazu stanowisk, które mogą być w GOK i 

pracownicy tak mają je określone. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury za 2015 rok poddany został pod głosowanie. W 

zarządzonym przez przewodniczącego obrad głosowaniu, w którym udział 

wzięło 15 radnych, Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw,  

O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/88/16 

w sprawie zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

za 2015 rok 

- stanowiącą zał. Nr 3 

 Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy przedstawił, omówił i uzasadnił 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego 

instytucji kultury za 2015 rok /dot. GBP/. 

Projekt uchwały poddany został pod głosowanie. W zarządzonym przez 

przewodniczącego obrad głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada 

Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/89/16 

w sprawie zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

za 2015 rok 

- stanowiącą zał. Nr 4 

Do punktu 7- zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2016 – 2031. 

 Propozycję zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2016 – 2031 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

Do przedstawionej propozycji zmian WPF radni żadnych uwag nie zgłosili. 

Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Narewka na lata 2016 – 2031 poddany został pod głosowanie. W zarządzonym 
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przez przewodniczącego obrad głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych,  

Rada Gminy 15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/90/16 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2016 – 2031 

- stanowiącą zał. Nr 5 

Do punktu 8 - zmiany w budżecie gminy na 2016 r. 

 Po przedstawieniu przez Pana Wójta propozycji zmian w budżecie gminy 

na 2016 r. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka proponował, 

żeby podczas przebudowy boisk przy Zespole Szkół w Narewce poszerzyć 

boisko o bieżnię i miejsce do skoku w dal. 

Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odnosząc się do propozycji Pana radnego 

stwierdził, że na dodatkową infrastrukturę potrzebny jest projekt. Czy będzie to 

możliwe do wykonania w przyszłym roku w ramach oszczędności w tej chwili 

jeszcze nie wiadomo. Zapytamy o to Urząd Marszałkowski. 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2016 r. W zarządzonym głosowaniu, w którym 

udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 13 głosami – za, O – przeciw, 2 – 

wstrzymujące się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/91/16 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

- stanowiącą zał. Nr 6 

Do punktu 9 - powzięcie uchwał. 

 Wszystkie projekty uchwal w tym punkcie porządku obrad przedstawiał, 

omawiał i uzasadniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Po wyjaśnieniu projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu gminnego 

konkursu „na najestetyczniej urządzoną posesję, zagrodę i posesję kwatery 

agroturystycznej” Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady 

Gminy, przewodniczący komisji konkursowej w poprzedniej kadencji mówił,  
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że trudno było rozdzielić zgłoszenia do konkursu na posesje i  zagrody w 

przypadku, gdy osoba posiada np. tylko kury. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia regulaminu gminnego konkursu „na najestetyczniej 

urządzoną posesję, zagrodę i posesję kwatery agroturystycznej”.  

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/92/16 

w sprawie uchwalenia regulaminu gminnego konkursu „na najestetyczniej 

urządzoną posesję, zagrodę i posesję kwatery agroturystycznej” 

- stanowiącą zał. Nr 7 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W zarządzonym 

głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 15 głosami – za, 

O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/93/16 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

- stanowiącą zał. Nr 8 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. W zarządzonym 

głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 15 głosami – za, 

O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/94/16 

w sprawie zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków 

- stanowiącą zał. Nr 9. 

 Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/95/16 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 10 

 Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/96/16 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 11 

 Po wyjaśnieniu przez Pana Wójta projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przeniesienie własności nieruchomości głos zabrał Pan Leon Chlabicz 

– radny ze wsi Narewka, który stwierdził, że działki gminie przekazali Jadwiga i 

Jan Wereszczyńscy, a projekcie uchwały określono, że stanowią własność Pana 

Jana Wereszczyńskiego. Proponował naniesienie poprawki w projekcie 

uchwały.  

Odnosząc się do głosu Pana radnego Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy 

poinformował, że dokonana zostanie poprawka w projekcie uchwały, 

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości /z poprawką/. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

u c h w a ł ę  Nr XIII/97/16 

w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości 

- stanowiącą zał. Nr 12 

Do punktu 10 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między 

XII a XIII sesją Rady Gminy. 
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 Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił 

głosu Panu Mikołajowi Pawilcz – Wójtowi Gminy w celu przedstawienia 

sprawozdania z działalności Wójta w okresie między XII a XIII sesją Rady 

Gminy. 

 /sprawozdanie – zał. Nr 13 - w załączeniu/ 

W nawiązaniu do przedstawionego sprawozdania Pan Jan Ciełuszecki – radny 

ze wsi Lewkowo Nowe pytał, co będzie robić Firma Technology Specjalist na 

działce w Lewkowie Nowym? 

Odpowiadając na pytanie Pana radnego Pan Wójt poinformował, że 

prawdopodobnie powstanie tam hala /ok. 1500 m²/, w której będzie obróbka 

dużych gabarytów metali /cięcie wodne i laserowe/. 

Do punktu 11 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt Gminy. I tak: 

- wszyscy radni wojewódzcy powinni dbać o drogę Nr 687 i tak w większości 

jest /P. Janowski, Pietroczuk, Żywno/. Pan Łukaszewicz ma inne zdanie 

odnośnie modernizacji tej drogi, 

- wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi wojewódzkiej /od 

Przechodów do przejazdu kolejowego/ zostanie przekazany do Podlaskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- w sprawie ustawienia luster przy przejazdach kolejowych zwrócimy się do 

Firmy Andrex Logistic, 

- z jednej strony Świnoroj jest znak ograniczający prędkość pojazdów 

ciężarowych, a drugiej znak ograniczający prędkość wszystkich pojazdów i 

niech tak zostanie, gdyż wyjeżdżające z Cyklonu ciężarówki na drogę 

wojewódzką często zajmują dwa pasy jezdni, 

- o naprawę ubytków po ułożeniu światłowodu we wsi Stoczek wystąpimy do 

wykonawcy, 

- ubytki w nawierzchni ulicy Jesionowej w Siemianówce zostaną uzupełnione, 
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- wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi powiatowej 

Siemianówka – Mikłaszewo zostanie przekazany do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Hajnówce, 

- tabliczki kierunkowe z numerami posesji na kol. wsi Tarnopol zostaną 

ustawione. Tabliczki zostaną też ustawione we wsi Planta, 

- droga gruntowa od ul. Hajnowskiej do ul. Cichej /k. sklepu/ zostanie 

wyrównana. 

Do punktu 12 – wolne wnioski. 

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Mieczysław Gryc- sołtys sołectwa Narewka, który wnioskował o 

wystąpienie do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o wykonanie 

na cz. ul. Hajnowskiej w Narewce nakładki asfaltowej, gdyż stan nawierzchni 

drogi jest tu zły. Prosił o zakupienie siatek na Orlik /na bramki i 

zabezpieczających/, 

2. Pan Krzysztof Kajdewicz – sołtys sołectwa Skupowo wnioskował o 

podsypanie gminnych dróg żwirowych na terenie sołectwa Skupowo /do 

Podłaszczyków, Drozdów, Szarejków i leśniczówki/. 

3. Pan Witalis Suchodoła – sołtys sołectwa Podlewkowie prosił o ustawienie 

tabliczki kierunkowej z nr posesji na kol. wsi Bernacki Most /do 

Gorustowiczów/. 

4. Pan Jan Ciełuszecki – sołtys sołectwa Lewkowo Nowe wnioskował o 

wyrównanie drogi na kol. wsi Lewkowo Nowe do Skiepków /obok Janiela/. 

5. Pan Michał Łuksza – sołtys sołectwa Olchówka zwrócił się do sołtysów z 

prośbą o zorganizowanie wśród mieszkańców swoich sołectw zbiórki pieniędzy 

na rzecz pogorzelców Państwa Łukszów z Olchówki, którym spalił się dom. 

6. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo proponował, żeby 

zebrane dla pogorzelców pieniądze wpłacili do Urzędu Gminy, żeby to urząd 

przekazywał na zakup niezbędnych do remontu domu materiałów. 



 

18 

6. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy w nawiązaniu do głosu przedmówcy 

stwierdził, że do tej pory ludzie potrafili sami zorganizować pomoc w takich 

przypadkach. Jeśli będzie potrzeba to urząd formalnie przygotuje zbiórkę 

pieniędzy. Pomoc pogorzelcom będzie w formie zakupu materiałów 

budowlanych. 

7. Pan Mikołaj Kardasz – sołtys sołectwa Siemianówka zgłosił, że na ul. Polnej 

w Siemianówce nie świeci się żarówka oświetlenia ulicznego. 

8. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo ponowił wniosek 

zgłoszony na posiedzeniu Komisji ds. Socjalnych i Społecznych dotyczący 

naprawy „ronda” na końcu wsi Stare Masiewo i wycięcie zakrzaczenia przy tzw. 

„obwodówce”. 

9. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy, który odnosząc się do głosów w wolnych 

wnioskach poinformował: 

- o wykonanie nakładki asfaltowej na ul. Hajnowskiej w Narewce występowano 

do PZDW już wielokrotnie. Będziemy czynić starania, żeby za przekazanie 

gruntu gminnego /ok. 1.30 ha/ PZDW wykonał nakładkę asfaltową na ul. 

Hajnowskiej, 

- siatki na „Orlik” są już zamówione, 

- po wyborze w przetargu dostawcy żwiru zostaną podsypane drogi gminne na 

terenie Skupowa i na kol. Lewkowa Nowego, 

- tabliczka kierunkowa na kol. do P. Gorustowiczów w Bernackim Moście 

zostanie ustawiona, 

- po uporządkowaniu starego cmentarza w Narewce, we współpracy z BPN 

zostanie naprawione „rondo” w Starym Masiewie, 

- wniosek o wymianę żarówki oświetlenia na ul. Polnej w Siemianówce 

przekażemy tel. konserwatorowi oświetlenia ulicznego na terenie naszej gminy. 

 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął o godz. 12:55 obrady XIII sesji, podziękował zebranym za udział w 

sesji oraz złożył wyznawcom prawosławia życzenia Wielkanocne. 
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 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 13 załączników. 

Protokolant:                                                              Przewodniczący Rady Gminy 

 

N. Kiczkaluk                                                              Andrzej Marcin Niedźwiedź 

podinspektor                                          


